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ESEMÉNYNAPTÁR

Dátum Tevékenység Személyek

2024. 09. 02. Átadás-átvétel
2024. 09. 04. TTK Tanévnyitó
2024. 09. 04. Konzultáció Kálmán Levente EHÖK gazdasági alelnökkel
2024. 09. 05. Gólyatábor szervezői találkozó
2024. 09. 06. 5vös 5km Futóverseny főszervezői megbeszélés
2024. 09. 08-10. TTK Gólyatábor
2024. 09. 16. Konzultáció a Tortúra főszervezőkkel
2024. 09. 17. Konzultáció Kacskovics Imre dékán úrral és Müller Viktor dékánhelyettes úrral
2024. 09. 17. Gólyatábor kiértékelő
2024. 09. 18. EHÖK Elnökség
2024. 09. 19. 46. 5vös 5km Futóverseny
2024. 09. 20. Választmány
2025. 09. 24. Küldöttgyűlés

2024. 09. 25. Konzultáció Kálmán Levente EHÖK gazdasági alelnökkel
2024. 09. 25. Dékáni Tanács
2024. 09. 25. Kari Tanács
2024. 09. 25. EHÖK Elnökség
2024. 09. 30. EHÖK Rendezvényszervezői Bizottság
2024. 10. 01. EHÖK Elnökség
2024. 10. 01. Oktatásszervezési és Hallgatói Ügyek Bizottsága
2024. 10. 05. Rendezvényes Munkacsoport
2024. 10. 07. Szenátus
2024. 10. 08. Tisztségviselői ülés
2024. 10. 09. EHÖK Elnökség
2024. 10. 10. Egyeztetés az ELTEFesztről Novák Zsófia, Pádár Kitti
2024. 10. 11. ELTEFeszt
2024. 10. 14. Egyeztetés a Gólyabálról
2024. 10. 14. Egyeztetés az Eötvös József Collegium képviselőivel
2024. 10. 14. Egyeztetés a Bolyai János Szakkollégium képviselőivel
2024. 10. 16. EHÖK Küldöttgyűlés
2024. 10. 16. Egyeztetés az EHÖK Elnökség tagjaival
2024. 10. 18. TéTéKás Borzongás
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Dátum Tevékenység Személyek

2024. 10. 18. Egyeztetés a Kari Vezetőséggel
Kacskovics Imre, Mádlné Szőnyi Judit, Müller
Viktor, Túri László, Varróné Boros Melinda,
Domboróczky Balázs, Mig András

2024. 10. 21. Egyeztetés a Gólyabálról
2024. 10. 21. Egyeztetés Jásdi Mihály Sándorral
2024. 10. 21. Ellenőrző Bizottsági ülés
2024. 10. 22. EHÖK Elnökség
2024. 10. 25-27. Alkotótábor
2024. 10. 28. Egyeztetés a TTK DÖK elnökével Oravecz Orsolya
2024. 11. 04. Egyeztetés a Gólyabálról
2024. 11. 04. Választmány
2024. 11. 05. Egyeztetés a Hallgatói Alapítvánnyal Jeges Viktor Péter
2024. 11. 05. EHÖK Sportbizottság
2024. 11. 06. Egyeztetés az InterNyúzról Glück Krisztina
2024. 11. 06. Dékáni Tanács
2024. 11. 06. Kari Tanács
2024. 11. 06. EHÖK Elnökség
2024. 11. 07. TTK Összdolgozói Értekezlet

2024. 11. 06. Az egyetem ezeréves eszménye és jövőképe
c. konferencia

Varga-Bajusz Veronika, Stumpf István, Kacsko-
vics Imre, Halász Gábor, Szakos Enikő

2024. 11. 11. Egyeztetés a Gólyabálról
2024. 11. 11. Egyeztetés Novák Zsófia elnökhelyettessel

2024. 11. 12. Egyeztetés a Kari Vezetőséggel Kacskovics Imre, Varróné Boros Melinda, Jeges
Viktor Péter

2024. 11. 11. Egyeztetés Koller László Olivér tanulmányi referenssel
2024. 11. 13. EHÖK Elnökség
2024. 11. 06. Mentorrendszer záróbuli
2024. 11. 18. Szenátus

2024. 11. 19. InterNyúz felvétel Kacskovics Imre, Glück Krisztina, Szász Boglárka,
Papp Dániel

2024. 11. 20. Egyeztetés a fizika szakterülettel Papp Zsombor, Szigeti Boldizsár
2024. 11. 20. Egyeztetés Szirtes Gábor János matematika szakterületi koordinátorral
2024. 11. 21. Választmány
2024. 11. 22. Gólyabál
2025. 11. 26. Küldöttgyűlés

2024. 11. 27. Egyeztetés Pádár Kitti EHÖK sportreferens
2024. 11. 27. EHÖK Elnökség
2024. 12. 04. Dékáni Tanács
2024. 12. 04. Kari Tanács
2024. 12. 04. EHÖK Elnökség
2024. 12. 06. Karácsonyi Rondapulcsis Buli
2024. 12. 07. Egyeztetés Szirtes Gábor János matematika szakterületi koordinátorral
2024. 12. 09. Szervezetfejlesztési Bizottság
2024. 12. 11. Oktatásszervezési és Hallgatói Ügyek Bizottsága
2024. 12. 11. EHÖK Elnökség

2024. 12. 12. Egyeztetés Kacskovics Imre, Kovács M. Gábor, Varróné Bo-
ros Melinda

2024. 12. 12. Tanulmányi-Tudományos Bizottság

2024. 12. 16. Egyeztetés Kacskovics Imre dékán, Kovács M. Gábor, Varró-
né Boros Melinda

2024. 12. 16. Szenátus
2024. 12. 18. Egyeztetés Domboróczky Balázs EHÖK elnökkel
2024. 12. 18. EHÖK Küldöttgyűlés
2024. 12. 20. Egyeztetés Katz Sándor rektorjelölttel
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Dátum Tevékenység Személyek

2024. 12. 27. Egyeztetés

Tóth Katalin pályázati ügyekért felelős referens,
Mészáros Dorottya szociális ügyekért felelős refe-
rens, Tokai Tamás Ellenőrző Bizottság elnök, Saly
Eszter szervezetfejlesztésért felelős referens

2024. 12. 30. Egyeztetés Mig Andrással
2024. 12. 30. Rendkívüli Gazdasági Bizottság
2025. 01. 03. Egyeztetés Novák Zsófia elnökhelyettessel
2025. 01. 07. Egyeztetés EHÖK Elnökség, EHÖK Rendezvényes Bizottság
2025. 01. 08. EHÖK Elnökség Katz Sándor rektorjelölt
2025. 01. 10. Egyeztetés Troják Arnold mentorkoordinátorral
2025. 01. 13. EHÖK Elnökség Horváth Zoltán rektorjelölt
2025. 01. 14. Egyeztetés Glück Krisztina Választási Bizottság elnökkel
2025. 01. 22. Egyeztetés Glück Krisztina Választási Bizottság elnökkel
2025. 01. 21. Fizika Szakterületi Csoport
2025. 01. 22. EHÖK Elnökség
2025. 01. 23. Kémia Szakterületi Csoport
2025. 01. 27. Tanárképzési Szakterületi Csoport
2025. 01. 28. Választmány
2025. 01. 28. EHÖK Elnökség

2025. 01. 29. Egyeztetés Müller Viktor, Nagypál Emma, Szirtes Gábor Já-
nos

2025. 01. 29. Dékáni Tanács
2025. 01. 29. Kari Tanács
2025. 01. 29. Egyeztetés Glück Krisztina Választási Bizottság elnökkel
2025. 01. 29. Egyeztetés Kancellária, EHÖK Elnökség
2025. 02. 04. Egyeztetés Nováki Lóránt gazdasági referenssel
2025. 02. 05. EHÖK Elnökség
2025. 02. 06. Egyeztetés Szente Nóra ÁJK HÖK elnökkel
2025. 02. 07. Egyeztetés Rajtik Dóra BME VIK HK elnökkel
2025. 02. 07. Egyeztetés Mig Andrással

2025. 02. 08. Egyeztetés Novák Zsófia elnökhelyettes, Saly Eszter szerve-
zetfejlesztésért felelős referens

2025. 02. 10. Egyeztetés Glück Krisztina Választási Bizottság elnökkel
2025. 02. 10. Egyeztetés Pintér Mihály HÖOK ügyvéd, Mig András
2025. 02. 10. Szenátus
2025. 02. 11. Egyeztetés Kacskovics Imre dékán úrral
2025. 02. 11. Gazdasági Bizottság
2025. 02. 11. Fizika Szakterületi Csoport
2025. 02. 11. Egyeztetés Kari Tanács hallgatói frakció
2025. 02. 11. MOME Plénum Novák Zsófia elnökhelyettes
2025. 02. 12. Dékáni Tanács

2025. 02. 12. Kari Tanács Darázs Lénárd rektorjelölt, Horváth Zoltán rek-
torjelölt, Katz Sándor rektorjelölt

2025. 02. 12. EHÖK Elnökség Darázs Lénárd rektorjelölt, Horváth Zoltán rek-
torjelölt, Katz Sándor rektorjelölt

2025. 02. 13. II. Mentorbevonó
2025. 02. 14. Választmány
2025. 02. 17. Egyeztetés WIM Group Kft.
2025. 02. 17. Szervezetfejlesztési Bizottság
2025. 02. 18. Rendezvényes és Kommunikációs Bizottság
2025. 02. 18. Küldöttgyűlés

2025. 02. 19. Egyeztetés Mészáros Dorottya szociális ügyekért felelős referenssel
2025. 02. 19. EHÖK Elnökség

2025. 02. 24. Egyeztetés honlapokról Müller Viktor, Nagypál Emma, Dovicsin-Péntek
Csilla, Szirtes Gábor János
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Dátum Tevékenység Személyek

2025. 02. 24. Rektorválasztó Szenátus

2025. 02. 24. Egyeztetés a hallgatói normatíva felhasz-
nálásáról és a gólyatáborokról

EHÖK Elnökség, Kancellária, ELTE Szolgáltató
Kft.

2025. 02. 25. Egyeztetés Csomos Attila EDÖK elnökkel
2025. 02. 25. Egyeztetés Kiss Bence László titkárral
2025. 02. 25. Egyeztetés Nováki Lóránt gazdasági referenssel
2025. 02. 26. Oktatásszervezési és Hallgatói Ügyek Bizottsága
2025. 02. 26. EHÖK Küldöttgyűlés
2025. 02. 28. TTK-s Farsang
2025. 03. 04. Egyeztetés Gombos Máté GTK HÖK elnökkel
2025. 03. 04. Szervezetfejlesztési Bizottság
2025. 03. 10. Egyeztetés Szirtes Gábor János matematika szakterületi koordinátorral
2025. 03. 12. Egyeztetés Szigeti Boldizsár László fizika szakterületi koordinátorral
2025. 03. 12. Tanulmányi-Tudományos Bizottság
2025. 03. 14. Alapszabály Fórum

2025. 03. 17. Egyeztetés a gólyatáborról Novák Zsófia, Nováki Lóránt, Troják Arnold Sze-
basztián, Rab Fanni

2025. 03. 18. Tisztségviselői ülés
2025. 03. 19. Kari Ösztöndíjbizottság
2025. 03. 21. Választmány
2025. 03. 21. Alapszabály Fórum
2025. 03. 22. Mentorképzés
2025. 03. 25. Egyeztetés Müller Viktor oktatási dékánhelyettessel
2025. 03. 26. EHÖK Elnökség
2025. 03. 27. Női Fórum
2025. 04. 01. Küldöttgyűlés

2025. 04. 02. Dékáni Tanács
2025. 04. 02. Kari Tanács
2025. 04. 02. Kréta Kollektíva Hallgatói Fórum
2025. 04. 03. TéTéKás Felelző
2025. 04. 07. Egyeztetés Troják Arnolddal és Rab Fannival
2025. 04. 08. InterNyúz felvétel Troják Arnold, Rab Fanni, Szász Boglárka
2025. 04. 14. Szenátus
2025. 04. 15. Szervezetfejlesztési Bizottság
2024. 04. 15. 5vös 5km Futóverseny főszervezői megbeszélés
2024. 04. 15. Tisztségviselői ülés
2025. 04. 23. EHÖK Elnökség
2025. 04. 24. EHÖK Cultural Connection Day
2025. 04. 24. Egyeztetés a TTK HÖK honlapjáról Szirtes Gábor János, Kisteleki Lea
2025. 05. 02. EHÖK Gólyatábor Workshop
2025. 05. 02. EHÖK Küldöttgyűlés
2024. 05. 06. Gazdasági Bizottság megbeszélés
2024. 05. 06. 46. 5vös 5km Futóverseny
2024. 05. 07. Dokumentációs Bizottság megbeszélés
2024. 05. 07. EHÖK Elnökség
2024. 05. 07. Gólyatábor főszervezői megbeszélés
2024. 05. 07. HÖOK Integrációs rendezvények felkészítő nap
2025. 05. 14. Dékáni Tanács*
2025. 05. 14. Kari Tanács*

A *-al jelölt programok a beszámoló megírása után kerülnek megrendezésre.
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1. SZENÁTUS

Az Egyetem vezető testülete a Szenátus. Döntéshozó, ellenőrző testület, amely meghatározza az Egyetem tevé-
kenységét, így különösen képzési és kutatási feladatait, működését, továbbá ellenőrzi azok végrehajtását, elnöke
a rektor. A TTK HÖK elnökeként a TTK-s hallgatók érdekképviseletét láttam el a testületben és egyik dön-
téselőkészítő bizottságában, az Oktatásszervezési és Hallgatói Ügyek Bizottságában, mely a hallgatókat érintő
szabályozási feladatok előkészítésére, szabályzatok (legfőképpen a Hallgatói Követelményrendszer) véleménye-
zésére, egyes pályázatok (pl. sport, kulturális) kiírására, elbírálási rendjének elfogadására, egyes kinevezések
véleményezésére, valamint a Szenátus elé kerülő anyagok megvitatására szolgáló testület, elnöke az oktatási
és tanulmányi ügyek rektorhelyettese. A tanév Szenátus ülésein kivétel nélkül aktívan részt vettem a dön-
téshozásban, a Szenátus határozatai közül az alábbiakat tartom kiemelkedő jelentőségűnek a TTK-s hallgatók
szempontjából.

1.1. A DIPLOMAMINŐSÍTÉS KORREKCIÓJÁRÓL

Az októberi ülésén elfogadásra került a Hallgatói Követelményrendszer általános részének módosítása a diploma
minősítésével kapcsolatban, melyet a tanulmányi átlag beszámítása tett szükségessé. A TTK javaslatát a
kiváló minősítés és a kerekítési szabályok megváltoztatásáról a testület többségi döntéssel elfogadta, így – mivel
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az a hallgatók számára egyértelműen kedvező változtatás – azonnal bevezetésre került. A változtatás közös
kommunikációjáról egyeztettem Müller Viktor dékánhelyettes úrral, de ez végül elmaradt.

Mindazonáltal azt gondolom, ez egy fontos eredmény, melyet a Kari Dékáni Vezetés és az Önkormányzat közösen
vitt sikerre. Nekem szerencsém volt az évek során az ötlettől a megvalósításig végigkísérni ezt a javaslatot kémia
szakterületi delegáltként a Kémiai Intézeti Tanácsban, tanulmányi referensként a Kari Tanácson, végül elnökként
a Szenátuson. Miközben napjainkban számos kritika éri a hallgatói önkormányzatok szerepvállalását vagy épp
ellenkezőleg, annak hiányát, azt gondolom, hogy az ilyen felmutatható eredmények igazolják a működésünk
kézzelfogható hasznosságát az általunk képviselt hallgatók számára.

1.2. A REKTORVÁLASZTÁSRÓL

A februári rektorválasztó ülésén a Küldöttgyűlés döntésének megfelelően a Választmány levélszavazásából követ-
kező önkormányzati álláspontot képviseltem. A testület Horváth Zoltán Katz Sándor javára való visszalépését
követően első körben többségi döntéssel Darázs Lénárdot választotta az ELTE rektorjelöltjévé, akit Sulyok Ta-
más köztársasági elnök határozatával, a kultúráért és innovációért felelős miniszter, Hankó Balázs javaslatára
2025. augusztus 1-jétől 2030. július 31-ig bízott meg a rektori teendők ellátásával. Ezt megelőzően rektor-
helyettesként volt alkalmam egyeztetni Darázs Lénárddal az EHÖK Elnökség novemberi ülésén, valamint a
Gólyabálon is, illetve rektorjelöltként szintén az EHÖK Elnökség ülésén a TTK-s hallgatókat leginkább érintő
kérdésekről is. Sajnos az áprilisi kari kibővített vezetői értekezleten, melyen látogatást tett, OTDK konferencia
miatt nem tudtam részt venni.

Folyosói pletykaként számos helyről hallani, hogy rektori kinevezésével az ELTE modellváltási folyamatával
kapcsolatos tárgyalások indultak el a Fenntartóval, ezeket megerősíteni nem tudom, sőt tudomásom szerint je-
lenleg nincs napirenden a kérdés. Örömteli, hogy a kinevezést követően lépések történtek az ELTE dolgozóinak
bérrendezésével kapcsolatban. Sajnálatos azonban, hogy a hallgatói juttatások és a hallgatók lakhatása tekinte-
tében továbbra sincs érdemi javulás, miközben a gazdasági helyzet az ösztöndíjak értékét továbbra is jelentősen
rontja, a budapesti lakhatási válság pedig tovább mélyül.

1.3. A HÖK MŰKÖDÉSI KERET BŐVÍTÉSÉRŐL

Az áprilisi ülésen elfogadásra került a hallgatói normatíva felosztásakor a HÖK működési keret megduplázására
vonatkozó Hallgatói Követelményrendszer általános részt érintő módosító javaslat. A javaslatot eredeti formájá-
ban a Küldöttgyűlés állásfoglalásában nem támogatta. Az anyagot véleményező Oktatásszervezési és Hallgatói
Ügyek Bizottság ülését két nappal megelőző EHÖK Elnökség és Kancellária közötti egyeztetésen felvetettem,
hogy a HÖK keretek maradványait illetően teremtsük meg a lehetőséget arra, hogy megfelelő gazdálkodás esetén
a maradvány részben vagy egészben, egyetemi vagy kari szinten visszavezethető legyen az ösztöndíjkeretekbe.
Az erre vonatkozó javaslatom befogadásra került, így a módosított előterjesztést ennek megfelelően a Kül-
döttgyűlés és a Kari Tanács elé terjesztettem véleményezésre immár támogatólag, mely mindkét testület által
támogatásra került, így a Szenátuson én is támogattam. Egyeztettem Csomos Attila EDÖK elnökkel is a DÖK
működési keret megteremtésének lehetőségéről, az erről szóló indítvány azonban nem élvezte az EHÖK és karok
támogatását, így nem került a Szenátus elé.

1.4. AZ EGYETEM 2025. ÉVI KÖLTSÉGVETÉSÉRŐL

Az áprilisi ülésen került elfogadásra az Egyetem 2024. évi gazdasági beszámolója és 2025. évi költségveté-
se is. Az Önkormányzat szempontjából legjelentősebb változás az idei költségvetésben a tavalyihoz képest az
Egyetem közterületesítési rendszerének megszüntetése a kari dékánok többségi álláspontja alapján, de a kan-
cellár javaslatának ellenében. Ez a Lágymányosi Campus karait, a jelentős területhasználat miatt a TTK-t
kifejezetten hátrányosan érinti, ezért én sem tudtam támogatni. A TTK nehéz költségvetési helyzete ebből
a döntésből adódóan – a Kari Vezetés jelentős költségvetési és területhasználati racionalizációja, valamint a
Fenntartó stratégiai célokra nyújtott szintén jelentős céltámogatása ellenére – úgy tűnik, nem enyhül idén sem.
A Lágymányosi Campus igencsak szükségessé váló széleskörű felújítása, technikai korszerűsítése és a hallgatói
terek modernizálása tovább tolódik a bizonytalan jövőbe.

2. KARI TANÁCS

A Kar döntési, valamint javaslattételi, véleményező és ellenőrzési joggal felruházott vezető testülete a Kari Ta-
nács, melynek elnöke a dékán, valamint 8 hallgatói tagja van, a TTK HÖK elnöke és 7 hallgatói delegáltja.
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A tanév során a hallgatói frakció tagjait tájékoztattam az ülés várható időpontjairól, a vagyonnyilatkozattételi
kötelezettségről, illetve szükség esetén egyeztettünk a napirendi kérdésekről is. A Dékáni Tanács ülésein is részt
vettem, mely a dékán, illetve a kari vezetés munkájának segítésére szolgáló testület, véleményezi mindazokat
a kérdéseket, amelyek részint a Kari Tanács napirendjén szerepelnek, részint a dékáni döntések előkészítését
célozzák. A Kari Tanács határozatai közül az alábbiakat tartom kiemelkedő jelentőségűnek a hallgatók szem-
pontjából.

2.1. AZ ÖNKÖLTSÉGEK EMELÉSÉRŐL

A közelmúltban a szakirányú továbbképzések önköltségének emelésével volt lehetőség a kari bevételek bővíté-
sére, azokat az inflációhoz igazítva. A szabályozási környezet változása miatt novemberben lehetőség nyílt az
önköltségek emelésére felmenő rendszerben az alap- és mesterképzési szakokon is, melyre az egyetemi előirányzat
20%-os emelést javasolt. A Kari Tanács által elfogadott előterjesztés szerint a TTK-n az alapképzések önkölt-
sége 600.000 Ft/félév, a mesterképzéseké 840.000 Ft/félév lesz a 2025-től felvetteknek felmenő rendszerben. Ez
egyúttal jelzésértékkel bír a Fenntartó felé indikálva, hogy egy hallgató képzésének finanszírozására a Fenntartó
által nyújtott képzési normatív támogatás nem elegendő.

2.2. A KAR KIVÁLÓ OKTATÓJA FELTERJESZTÉSEKRŐL

Az áprilisi ülésen voltak napirenden a kari kitüntetések, melyek közül a Kar Kiváló Oktatója felterjesztést a
kiemelkedően sok hallgatói jelölés alapján, valamint a Tanulmányi-Tudományos Bizottság és a Választmány
döntését figyelembe véve tettem meg: Angyal Zsuzsanna tanárnőt és Kiss Emil tanár urat javasoltuk idén erre
a címre. Az előterjesztést a Kari Tanács elfogadta.

3. EHÖK KÜLDÖTTGYŰLÉS

Az egyetemi hallgatói önkormányzat legfőbb döntéshozó testülete az EHÖK Küldöttgyűlés, mely megválasztja
az EHÖK Kabinet tisztségviselőit, dönt beszámolójukról, az EHÖK éves költségvetéséről és gazdasági beszá-
molójáról. A testületet az EHÖK elnöke vezeti, karonként 4 szavazati jogú tagja van, a kari elnök és további
3 kari hallgatói delegált, akiket eseti jelleggel további 3 kari hallgatói póttag helyettesíthet. A tanév során a
hallgatói frakció tagjait tájékoztattam az ülés várható időpontjairól, a vagyonnyilatkozattételi kötelezettségről,
illetve szükség esetén egyeztettünk a napirendi kérdésekről is. Az EHÖK Küldöttgyűlés, valamint az EHÖK
Kabinet idei munkájából az alábbiakat tartom kiemelkedő jelentőségűnek a TTK-s hallgatók szempontjából.

3.1. A BESZÁMOLÓKRÓL VALÓ SZAVAZÁS RENDJÉRŐL

Az EHÖK tisztségviselők beszámolóiról az EHÖK Küldöttgyűlés rendes ülésein jelenleg nyílt szavazással dön-
tünk. A tanév első ülésén javaslatot tettem arra, hogy térjünk át titkos szavazásra, mivel úgy vélem, ez hitelesebb
és őszintébb visszajelzést biztosíthatna a tisztségviselők munkájáról. A javaslat élénk, tanulságos vitát váltott
ki, amely során több szempont is felszínre került. Bár a többség végül amellett érvelt, hogy a nyílt szavazás
átláthatóbb és felelősségteljesebb döntéshozatalt eredményez, a felvetés fontos kérdéseket vetett fel a képviseleti
működés kultúrájáról.

A kari delegációnk a tanév során minden egyes ülésen újból és újból jelezte, hogy a titkos szavazás lehetősége
továbbra is megfontolandó – ezzel is hangsúlyozva az átláthatóság és az őszinte visszacsatolás közötti egyensúly
fontosságát.

3.2. AZ EHÖK KABINET MUNKÁJÁRÓL

Az októberi ülésen a Kabinet tagjai közül Molnár Levente rendezvényszervezői referens beszámolóját nem
fogadta el a Küldöttgyűlés, ezt követően a tisztségből visszahívták, és azóta a pozíció betöltetlen maradt.
A tanév során több kabinettag is lemondott, helyükre jellemzően elnöki megbízottként kinevezett személyek
kerültek. A nyári tisztújító Küldöttgyűlés döntése nyomán kialakult struktúra azonban nem váltotta be a
hozzá fűzött reményeket: meglátásom szerint a Kabinet működését személyi és szervezeti feszültségek nehezítik,
melyek közül több a ciklus végéig megoldatlan maradt. Emellett úgy vélem, hogy a kabinettagok felkészültsége
és terhelhetősége sem volt minden esetben megfelelő.

Pozitív példaként azonban mindenképp kiemelendő Boros Réka Judit külügyi alelnök és Teplánszki Vince gaz-
dasági alelnök munkája, akik a nehézségek ellenére is következetesen és eredményesen végezték feladataikat.
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3.3. AZ EHÖK ÉRDEKKÉPVISELETI STRATÉGIÁJÁRÓL

Az EHÖK Kabinet működési nehézségei közvetlenül hatnak a hallgatókra, és negatívan befolyásolják a hallga-
tói önkormányzat egyetemi szintű megítélését is. A ciklus során egyre több kritikus hang jelent meg a HÖK
működésével kapcsolatban, különösen a hallgatói önszerveződés nyomán létrejött Kréta Kollektíva által szerve-
zett fórumokon, valamint a szervezeten belülről, például az ÁJK kari lapjában, a Jurátus hasábjain megjelent
cikkeken keresztül. Bár ezek a kritikák sok esetben jogosan mutatnak rá a hallgatói elégedetlenség forrásaira,
nem minden esetben tükrözik a valóságot pontosan. A legutóbbi Jurátus cikk például, amely a TTK HÖK
működését ugyan pozitív példaként emelte ki, objektivitást nélkülöző módon, alaptalan vádakat fogalmazott
meg – ezért a májusi ülésen szervezetünk nevében elhatárolódtam tőle.

Meggyőződésem, hogy a felmerülő problémákat elsősorban a testületi üléseken lenne érdemes érdemben és
konstruktívan megvitatni. Az EHÖK Küldöttgyűlés ülésein ezért rendszeresen felszólaltam Domboróczky Ba-
lázs elnöki beszámolói kapcsán, hangsúlyozva, hogy hiányzik a világos működési stratégia. Véleményem szerint
az egyetemi szintű fórumokon és egyeztetéseken a hallgatói önkormányzat álláspontja nem alulról jövő, nem át-
látható módon alakul ki, és nem számol megfelelően azokkal a hosszú távú, sokszor negatív következményekkel,
amelyek a hallgatói közösséget széles körben érinthetik. Emellett kevés figyelem jut a kisebbségi vélemények és
szempontok érvényesítésére, holott ezek figyelembevétele nélkülözhetetlen egy valóban reprezentatív érdekkép-
viselethez.

3.4. AZ EHÖK GAZDASÁGI ÜGYEIRŐL

A 2024. évi EHÖK-költségvetés végrehajtásával kapcsolatban az év elején több problémát is jeleztünk, amelyek
a májusi ülésen elfogadott gazdasági beszámoló alapján rendezésre kerültek. A legsúlyosabb gazdasági problé-
mát az okozta, hogy míg a költségvetésben az EHÖK közös keretén belül a Gólyatáborokra 38 millió forintot
irányoztak elő, a tényleges kiadások elérték a 160 millió forintot. Ennek következtében a keret elszámolása
után mintegy 100 millió forintos hiány keletkezett, amelyet részben a Kancellária által biztosított támogatásból,
részben pedig a kari működési keretek terhére kellett kiegyenlíteni. Utóbbi esetben az elosztás alapját a kari
bontásban jelentkező tábori költségek jelentették.

A 2025. évi EHÖK-költségvetés tervezése során Teplánszki Vince gazdasági alelnök vezetésével egy új forrásallo-
kációs modell került kidolgozásra. Ennek keretében a források karok közötti elosztása részben az összes hallgató
létszámán, részben az államilag támogatott hallgatók számán alapul. A költségvetés részeként létrejött egy 125
millió forintos Gólyatábor-keret is, amelyhez a közös szervezésű táborban részt vevő karok arányosan járulnak
hozzá. A 2025-ös költségvetés a jelenlegi állás szerint pénzügyileg megalapozottnak és megvalósíthatónak tűnik.

Ugyanakkor az ehhez szükséges belső átcsoportosítások egyik lépése volt, hogy a HÖK működési keret támoga-
tása a hallgatói normatíva 3%-áról 6%-ra emelkedett, ami az ösztöndíjkeretek kárára történt. A költségvetési
mozgástér további bővülését jelentheti egy közeljövőben várható, egyszeri 100 millió forintos céltámogatás, ame-
lyet a Fenntartó az ELTE HÖK részére tervez biztosítani.

A Hallgatói Követelményrendszer 94. §-a értelmében a működési keretből keletkező maradvány felhasználásáról
a hallgatói önkormányzat jogosult dönteni, ideértve annak ösztöndíjkeretbe való átcsoportosítását is. A 2024.
évi maradványok esetében az EHÖK Küldöttgyűlés e döntési jogkört az EHÖK Elnökségre ruházta.

4. TTK HÖK KÜLDÖTTGYŰLÉS

4.1. A KÜLDÖTTGYŰLÉS MUNKATERVÉRŐL

A tavalyi ciklusban bevezetésre került féléves ülésterv rendszerét megtartva, mind az őszi, mind a tavaszi félév
első ülésén elfogadásra került a Küldöttgyűlés munkaterve. A munkatervben ismertettem az ülések időpontját és
főbb napirendi pontjait az előzetes tervezés támogatása céljából. A munkatervet sikerült is tartani és az ülések
kivétel nélkül határozatképesek voltak. Erőfeszítéseket tettünk az ülések gördülékenyebbé és dinamikusabbá
tételére, ebben meglátásom szerint értünk el sikereket. Ehhez meglehetősen sok időt és energiát kellett áldozni
az ülések előkészítésére, az anyagokat lehetőség szerint előzetesen a Választmány is véleményezte. Az ülések
száma ezzel összefüggésben, illetve a képviselői létszám csökkenő tendenciája miatt a tavalyi ciklushoz képest
egyharmadával csökkent. Az ülések hosszán viszont csak némileg sikerült rövidíteni, mivel a Küldöttgyűlés által
tárgyalt anyagok számát lényegesen növeltem. Ezt részben az előttük álló megoldandó feladatok mennyisége
indokolta, részben az önkormányzatiságról alkotott részvételiségre és széleskörű egyetértésre törekvő szemléletem
miatt láttam szükségesnek.
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4.2. A NAPIRENDI PONTOKRÓL ÉS ELŐTERJESZTÉSEKRŐL

A napirendi pontok tekintetében kialakításra került a ciklus során egy gyakorlat, mely részletességéből adódóan
átláthatóbb és tervezhetőbb üléseket tesz lehetővé. A személyi és gazdasági kérdéseken túl bevezetésre került
a stratégiai ügyek napirendi pontja, hogy az Önkormányzat működését átfogóan érintő stratégiai kérdések
megtárgyalása kellő teret kapjon az üléseken. Az előterjesztések pedig az emailes kiküldés mellett elsősorban
a honlapon kerültek megjelenítésre szintén az átláthatóbb működést és a könnyebb azonnali, illetve utólagos
elérhetőséget támogatva.

4.3. A TISZTSÉGVISELŐI KISOKOSRÓL

A tisztségviselői mandátumok szeptemberi átadás-átvételét követően azt tapasztaltuk, hogy a munkavégzés szá-
mos esetben nem rendelkezik stabil, jól körülhatárolt alapokkal. Az előző ciklusból hiányoztak azok a gördüléke-
nyen működő alrendszerek, amelyek biztosíthatták volna az új tisztségviselők gyors és hatékony beilleszkedését.
Egyre nyilvánvalóbbá vált, hogy a feladatkörök önmagukban nem elegendők a tisztségek pontos definiálásához.

Ezért arra kértem a tisztségviselőket, hogy tekintsék át saját feladatköri leírásaikat, és készítsenek egy rövid,
gyakorlati szempontú összefoglalót arról, hogyan látják el az adott tisztséget. Ennek célja az volt, hogy feltér-
képezzük az esetleges hiányosságokat és megkezdjük azok rendszeres korrekcióját. Meglepetéssel tapasztaltam,
hogy több esetben hiányoztak a munkavégzés stabil keretei, és az elméleti, valamint gyakorlati feladatleosztás
sokszor eltért egymástól.

A folyamat célja egy olyan egységes, emberi léptékű feladatleírás-rendszer kialakítása volt, amely pontos, de
rugalmas alapot ad a tisztségek ellátásához. Ezek az általános keretek teret engednek az egyéni elképzeléseknek
is, lehetővé téve, hogy a tisztségviselők saját kompetenciáik és érdeklődésük mentén alakítsák ki a feladataik
részleteit.

A beérkezett dokumentumokat ezt követően egységes formába öntöttük, és egy átfogó, közérthető „tisztviselői
kisokossá” szerkesztettük, amely több szempontból is hasznos segédanyaggá vált. Egyrészt támpontot nyújt a
képviselők számára a tisztségviselői pályázatok és a tisztségviselők munkájának értékelésekor, másrészt nyilvá-
nosan, könnyen hozzáférhető formában közzétéve az átlátható működés és az utánpótlásképzés szempontjából
is értékes, hosszú távú eszközként szolgálhat.

4.4. AZ ÚJONNAN LÉTREHOZOTT BIZOTTSÁGOKRÓL

Az előzetesen kijelölt szervezetfejlesztési koncepció mentén, valamint az Alkotótáborban lezajlott közös gon-
dolkodás eredményeire építve egy új szakbizottsági rendszert hoztunk létre, amely a Küldöttgyűlés és a tiszt-
ségviselők munkáját hivatott hatékonyan támogatni. Hasonló struktúrák több kari részönkormányzatban már
bizonyítottan eredményesen működnek, és meggyőződésünk, hogy középtávon a TTK-n is jelentős mértékben
hozzájárulnak az Önkormányzat hatékonyabb működéséhez és az utánpótlásképzés erősítéséhez.

A ciklus során sikerült lefektetnünk a bizottságok működésének szabályzati alapjait, valamint pontosítani a
hozzájuk tartozó feladatköröket. A bizottságok érdemi működésének biztosítása, valamint a delegálti helyek
betöltése elsősorban a bizottsági elnökök felelőssége, akiknek felkészültsége és kezdeményezőkészsége alapvetően
határozza meg a rendszer sikerességét. Ezt felismerve az elnökség részéről törekedtünk arra, hogy munkájukhoz
minden szükséges szakmai és operatív támogatást megadjunk, és olyan stabil hátteret biztosítsunk számukra,
amelyben felelősen és önállóan tudják betölteni vezetői szerepüket.

4.5. A TTK HÖK GAZDASÁGI ÜGYEIRŐL

A 2024. évi költségvetést – az EHÖK költségvetésének elfogadására várva – csak a szeptemberi ülésen tudtuk
elfogadni, miután az egyetemi szintű büdzsé végül júliusban került jóváhagyásra. Ekkorra azonban a gazdasági
év döntő részére vonatkozó költések már elnöki hatáskörben megtörténtek, a Küldöttgyűlés előzetes jóváhagyása
nélkül, így a testületi döntés inkább formális, utólagos megerősítéssé vált. Ezt követően, a fennmaradó opcionális
kiadások esetében rendszeresen kezdeményeztem előzetes testületi döntések meghozatalát, hogy visszaállítsuk
az elszámoltathatóság és a demokratikus működés egyensúlyát.

A 2025. évi költségvetés előkészítése során már lényegesen rendezettebb körülmények között dolgozhattunk. Az
újonnan létrehozott Gazdasági Bizottság tagjai aktívan részt vettek a tervezési folyamatban, és ennek eredmé-
nyeként a költségvetés már az év első, februári ülésén elfogadásra került. A bevételi oldal továbbra is becsléseken
alapul, amelyek folyamatos pontosításra szorulnak, ugyanakkor a kiadási oldalon szereplő, részletes költségvetési
sorok biztosítják az átlátható, előzetes tervezésen alapuló gazdálkodást az egész gazdasági év során.
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A Hallgatói Követelményrendszer módosítása lehetővé tette számunkra, hogy a 2024. évi maradványössze-
geket kari ISZTK-keretbe vezessük át, ezzel részben kompenzálva az ösztöndíjkeretek csökkenését. A döntés
meghozatala után a technikai végrehajtásra az EHÖK Elnökség jóváhagyását és a gólyatáborhoz kapcsolódó
szolgáltatás-beszerzések pénzügyi rendezését követően kerülhet sor.

4.6. A TTK HÖK ALAPSZABÁLY MÓDOSÍTÁSÁRÓL

A tavalyi ciklus során már jelentős átdolgozáson átesett Alapszabály további pontosítását is szükségesnek láttuk,
különösen a választások rendje, érvényessége, valamint a szakterületi besorolás szabályozása terén. Emellett a
tisztségviselői beszámolók elfogadásáról szóló szavazási rend finomhangolása is napirendre került, szervezetfej-
lesztési szempontokat szem előtt tartva. Az ezekre vonatkozó előterjesztéseket igyekeztem alapos előkészítéssel
és fokozatosan, az igényekhez és visszajelzésekhez igazodva kidolgozni, különös tekintettel a két Alapszabály
Fórum során megfogalmazott javaslatokra.

4.7. A GÓLYATÁBOR KONCEPCIÓRÓL

A tavalyi ciklushoz képest sikerült összehangolni a gólyatábor szervezésének elméleti kereteit és gyakorlati meg-
valósítását. Az őszi üléseken hangsúlyoztam, hogy a tábor megszervezéséhez elengedhetetlen a kancellár, a dékán
és az Önkormányzat egyetértése, ezért a szervezési koncepció kidolgozását csak e három fél közös álláspontjának
kialakulását követően tartottam megkezdhetőnek. Addig a szóbeli tájékoztatásnak és véleménynyilvánításnak
láttam értelmét.

A januári kancellári egyeztetésen sikerült megállapodnunk abban, hogy karunk egyedüliként 20 millió forint alat-
ti összköltséggel, önállóan szervezhet gólyatábort. Ezt követően márciusban a Bodajki Falutábor helyszínkénti
egyeztetése is sikeresen lezárult a Kancelláriával és a dékánnal. Így az áprilisi Küldöttgyűlésen már bemutathat-
tuk és elfogadhattuk a tábor koncepcióját és a főszervezői csapatot. A helyszín jóváhagyása ebben a szakaszban
már inkább formalitás volt, hiszen a szerződés a Bodajki Falutábor Kft.-vel ekkorra már megkötésre került. Ezt
azért tartottam megvalósíthatónak, mert a Küldöttgyűlést minden fejleményről folyamatosan tájékoztattam, és
a tárgyalásokat következetesen a testület korábban kinyilvánított álláspontjával összhangban folytattam.

4.8. A VÁLASZTÁSOKRÓL

A Választási Bizottsággal való szoros együttműködés révén idén először bonyolítottuk le a jelöltállítást és a
szavazást közvetlenül az Unipoll felületen, a Neptun kétlépcsős azonosításának elkerülése érdekében. Az Uni-
poll platform használatának előnye, hogy minden hallgató részére közvetlen email értesítést tudtunk küldeni a
jelentkezésről, ugyanakkor hátrányként jelentkezett, hogy minden hallgató egyéni linket kapott a jelentkezés-
hez, így nem volt lehetőség egy univerzális, nyilvános link közzétételére. Emellett a rendszer nem támogatta a
fényképek feltöltését, ezért erre kizárólag emailben volt lehetőség.

A képviselőjelöltállítást nemcsak technikai, hanem rekrutációs kihívások is nehezítették. Az eddig elvégzett
szervezetfejlesztési munkát ugyan maximális erőbedobással végeztük, de sajnálatos módon ez nem bizonyult
elegendőnek a képviselőség PR-katasztrófájának megfordításához. Különösen csalódást keltő volt a jelöltállí-
tással kapcsolatos Választmány ülésén tett visszajelzés, ahol a szakterületi koordinátoroktól, akiknek alapvető
feladatuk a hallgatók aktív bevonása volt az Önkormányzat munkájába, azt hallottuk, hogy maguk sem feltét-
lenül látják értelmét a képviselőségnek. Aggasztónak találom, hogy a hallgatói korcsoport körében apátia és
csökkenő részvételi hajlandóság tapasztalható. Fontosak a kritikus visszajelzések, hogy az Önkormányzat és a
Küldöttgyűlés fejlődhessen. A széleskörű résztvételiségen és demokratikus döntéseken alapuló önkormányzatiság
alapját képező testület működésének fontosságát el nem ismerő hozzáállást azonban nem tartom konstruktívnak.

Programomban kifejtettem, hogy „nem tartom célszerűnek az Önkormányzat működőképességének csupán lát-
szatát fenntartani, ha a tagok érdeklődése, bizalma és részvétele továbbra is csökkenő trendet mutat.” Az Ön-
kormányzat céljának azt tartom, hogy inkluzív és részvételiségre ösztönző szervezetté váljon, amely minden
hallgató számára jól látható és elérhető.

A jelöltállítást végül a Mentorrendszer tagjainak segítségével pusztán közösségi motivációs alapon sikeresen
zártuk le, amiért hálás vagyok. Bízom benne, hogy a szervezetfejlesztés folytatásával, az Önkormányzat műkö-
désének további korszerűsítésével előbb-utóbb elérhető lesz a fenti cél is.
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5. TTK HÖK VÁLASZTMÁNY

Újításként, a Küldöttgyűlés munkatervéhez igazítva, a Választmány számára is készítettem féléves munkatervet,
amelyben előre ismertettem az ülések időpontjait és főbb napirendi pontjait. A Küldöttgyűléssel ellentétben a
tavalyi ciklushoz képest a Választmány üléseinek és levélszavazásainak számát jelentősen növeltem egyrészt a
Küldöttgyűlések előkészítése céljából, másrészt azért, hogy a szükséges operatív döntéseket folyamatosan meg
tudjuk hozni.

Ugyanakkor azt tapasztaltam a ciklus során, hogy a Választmány tagjai, jellemzően a szakterületi koordinátorok
a szakterületi tevékenységekün túl többnyire nem vonódtak be jelentősen a kari szintű ügyekbe, márpedig
egy kari választmány szükségképp a kari szintű ügyekkel is kell foglalkozzon. Méghozzá kívánatos volna, ha
mindinkább reprezentálni tudná a szakterületi képviselők álláspontját ezekben a kérdésekben.

ZÁRÓ GONDOLATOK

Megtiszteltetés számomra, hogy az Egyetemen hallgatóként töltött utolsó évemben a korábbi önkormányzati
tapasztalataimra, valamint személyes hitvallásomra támaszkodva a TTK HÖK elnöki tisztségét elláthattam a
ciklus során. Igyekeztem minden erőmet és tudásomat a TTK-s hallgatói közösség szolgálatára és gyarapodására,
illetve a TTK HÖK szervezeti működésének fenntartására és folyamatos fejlesztésére fordítani. Köszönettel
tartozom egyúttal mindazoknak, akik segítettek és támogattak ebben a munkámban, akik közül kiemelném
Novák Zsófia elnökhelyettest, Saly Eszter szervezetfejlesztésért felelős referenst, Mig András és Jeges Viktor
Péter korábbi elnököket, valamint Glück Krisztinát, az EHÖK szervezetfejlesztésért felelős alelnökét, a TTK
HÖK Választási Bizottság elnökét.

Fogadóóráimat egyéni megkeresések alapján megtartottam, mindennapi teendőimet elvégeztem, a tisztségviselői
levelezőfiókra érkező üzenetekre válaszoltam, delegáltságaimmal járó kötelességeimnek eleget tettem.

Köszönöm, hogy elolvastad a záróbeszámolómat, felmerülő kérdéseiddel fordulj hozzám bizalommal!

„De most fogjunk munkához: műveljük kertünket.” – Voltaire: Candide, avagy az optimizmus

Budapest, 2025. május 10.

Gombás András
elnök
ELTE TTK HÖK
elnok@ttkhok.elte.hu
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